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REVISTA PRESEI 

 

 

 Federaţia Sanitas: Nu sunt suficiente cadre medicale pentru covid, mulţi 

poartă pamperşi pe sub combinezoane 

Personalul medical care lucrează în cazuri de covid este insuficient şi lucrează ture 

prea lungi, astfel că multe cadre medicale poartă scutece sub combinezoanele 

medicale, au declarat, miercuri, pentru AGERPRES, lideri ai Federaţiei Sanitas, 

după protestul organizat în faţa sediului Guvernului. 

 

Câteva zeci de cadre medicale afiliate Federaţiei Sanitas din spitale şi din unităţi de 

asistenţă socială din Bucureşti au protestat în faţa Palatului Victoria, îmbrăcaţi în 

combinezoane de protecţie biologică. 

 

Personalul medical a depus câteva zeci de memorii la Registratura Guvernului, 

principalele două probleme semnalate de sindicaliştii din sistemul sanitar din 

Bucureşti fiind suprasolicitarea personalului medical implicat în tratamentul 

bolnavilor sau suspecţilor de covid, dar şi lipsa remunerării acestuia potrivit 

legislaţiei. 

 

Preşedintele Federaţiei Sanitas Bucureşti, Viorel Huşanu, a solicitat scurtarea 

turelor de serviciu pentru personalul medical care tratează bolnavi de covid, din 

cauza suprasolicitării fizice a acestuia, în condiţiile purtării combinezonului de 

protecţie şi a lipsei aerului condiţionat din unităţile sanitare covid. 

 

"Trebuie să purtăm pamperşi, este inuman, noi nu facem faţă cu personalul pe care 

îl avem acum. În momentul în care te-ai echipat cu acel combinezon, nu poţi să-l 

dai jos oricând, pentru că riscul de a te infecta este mai mare la dezechipare decât 

la echipare. Şi atunci stai în acel combinezon 4-5-6 ore.  
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Dacă intri într-o operaţie, poate să dureze chiar mai mult. Stând în spital, în 

combinezon transpiri, probabil că la 40 de grade - pentru că în unităţile sanitare 

este interzisă folosirea aerului condiţionat - te sufoci în el. Şi nu există personal 

destul ca să înjumătăţim această perioadă, adică să nu stai 4 sau 6 ore îmbrăcat, ci 

pur şi simplu să te schimbe o colegă la 2-3 ore. Să se organizeze cumva timpul de 

muncă astfel încât să nu ne oblige să stăm non-stop în acele combinezoane. Mă 

refer la personalul care tratează covid, dar şi la spitalele de urgenţă care, atunci 

când vin politraumatisme, nu ştii dacă acel pacient este bolnav (de covid, n.r.) sau 

nu şi este tratat ca şi când ar fi, adică trebuie să-ţi iei toate măsurile de protecţie", a 

declarat Viorel Huşanu. 

 

Preşedintele Federaţiei Sanitas Bucureşti a arătat, în context, că majoritatea 

cadrelor medicale care tratează covid poartă scutece pe sub combinezoanele de 

protecţie. 

 

"Nu există personal suficient, în aceste combinezoane nu poţi să stai mai mult de 

câteva ore: noi acum am stat maxim o oră în faţa Guvernului şi din fiecare dintre 

noi se puteau stoarce cel puţin 2 litri de apă. Cred că 80% dintre salariaţi au ajuns 

să poarte pamperşi sub acele combinezoane, pentru că altfel nu ai cum: transpiri 

instant, dacă intri într-o operaţie care durează 4-5 ore nu ai cum să te dezechipezi 

să mergi la toaletă. Am vrut să atragem atenţia şi asupra acestor lucruri. La noi 

acum a fost cât de cât comod, am stat o oră acolo (în faţa Guvernului, n.r.) şi tot 

am transpirat, dar în spitale se echipează şi cu 2-3 rânduri de mănuşi, cu două 

măşti, cine are ochelari de vedere îşi pune şi vizieră, plus cizmele pe care trebuie să 

le porţi în picioare, deci este inuman ce se întâmplă", a precizat Viorel Huşanu. 

 

La rândul său, preşedintele Federaţiei Sanitas, Leonard Bărăscu, a atras atenţia că 

în urma condiţiilor specifice de lucru, cadrele medicale care lucrează cu bolnavii 

de covid ajung ca la finalul unei ture de muncă să colecteze cantităţi uimitoare de 

transpiraţie în cizmele de protecţie. 
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"(Problema principală e, n.r.) lipsa de personal şi faptul că cei care sunt în linia 

întâi nu au fost schimbaţi de 4 luni de zile. Chiar dacă au lucrat în ture, se descurcă 

foarte greu. (...) Nu absolut toată lumea (îşi pune scutece, n.r.), dar sunt persoane 

care îşi pun, pentru că nu se pot schimba o dată la o oră sau la două ore când au 

nevoie. Şi sunt colegi de-ai mei care au zis că îşi pun pamperşi ca şi bolnavii, 

pentru că n-au cum să se ducă la toaletă. Pentru necesităţile fiziologice îşi pun 

pamperşi. Mai consumă şi lichide, nu poţi să stai acolo (fără să bei apă des, n.r.), 

aerul condiţionat nu funcţionează pentru că zic că împrăştie covid. Şi atunci, cu 

aerul condiţionat oprit, căldura este uriaşă, se transformă şi vaporii, iar când ne 

spun că se schimbă pe secţie după câteva ore cu câte jumătate de litru de apă în 

fiecare cizmă sau în fiecare botoşel nu îi credem. Şi aşa este, este foarte greu", a 

afirmat Leonard Bărăscu. 

 

Preşedintele Federaţiei Sanitas i-a răspuns şi secretarului de stat din Ministerul 

Sănătăţii, Horaţiu Moldovan, care le-a criticat pe cadrele medicale participante la 

protest pentru risipirea echipamentului medical prin purtarea combinezoanelor în 

timpul mitingului. 

 

"Auzeam pe unii că spun că am cam făcut risipă. Nu există aşa ceva, nu e risipă. N-

aş dori să-mi pun pamperşi, ca şi colegii mei care nu pot să meargă la baie sau care 

nu pot să se dezbrace de acel costum 6 sau 8 ore. Să stea ei (oficialii Ministerului 

Sănătăţii, n.r.) în ele când muncesc şi pe urmă să comenteze", a replicat Leonard 

Bărăscu. 

 

Preşedintele Federaţiei Sanitas a criticat şi lipsa totală de comunicare cu sindicatele 

din partea conducerii Ministerului Sănătăţii. 

 

"Treaba Ministerului Sănătăţii e să găsească soluţii, iar dacă nu, atunci să ne 

întrebe şi pe noi. Acum nu mai există o comunicare, înainte ne mai întrebau şi pe 

noi", a menţionat Leonard Bărăscu. 

 

Pe de altă parte, preşedintele Sanitas Bucureşti, Viorel Huşanu, a mai explicat că 

multe dintre cadrele medicale care lucrează în spitale covid nu au primit 

stimulentul de risc în valoare de 2.500 de lei. 
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"Am vrut să atragem atenţia (Guvernului, n.r.) asupra condiţiilor în care lucrăm, şi 

că acele sporuri la care noi avem dreptul sunt binemeritate şi ele nu ajung la 

oameni. S-au făcut acele liste cu beneficiarii stimulentului de 2.500 de lei, cumva 

listele sunt secretizate, nu ştie sindicatul cine a luat şi cât a luat. Aflăm din presă că 

de exemplu la Bârlad l-au luat toţi salariaţii spitalului, de la portar până la 

manager, iar la spitalele covid mulţi n-au luat nici măcar un leu, sau nici n-au văzut 

cum arată un stimulent. Vrem transparenţă, vrem ca cine munceşte efectiv să şi 

primească, şi să primească ce este în legislaţie, nimic în plus. Nu vreau să se 

interpreteze că cerem ceva în plus: legislaţia ne dă dreptul la anumite sporuri, acele 

sporuri să ni le acorde angajatorul", a afirmat Viorel Huşanu. 

 

Liderul sindical a susţinut că nici sporul pentru personalul medical valabil pentru 

perioada de epidemie nu a ajuns la cadrele medicale, deoarece Ministerul Sănătăţii 

nu a decretat oficial epidemie în România decât foarte recent. 

 

"Pe de altă parte, legislaţia în vigoare la momentul începerii pandemiei dădea 

dreptul salariaţilor ca pe perioada stării de epidemie să beneficieze de un spor de 

între 55-85%. Abia ieri Ministerul Sănătăţii a declarat că există oficial epidemie în 

România. Deci până acum, cu toate că legislaţia permitea acest lucru, nimeni nu a 

putut beneficia de sporul prevăzut în lege, pentru că nu era declarată epidemie în 

România. (...) Populaţia crede că în sănătate e doar lapte şi miere, şi de fapt astăzi 

noi avem aceleaşi venituri ca în luna februarie 2020", a menţionat preşedintele 

Sanitas Bucureşti.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Hăncescu (FSLI), despre scenariul anului şcolar hibrid: Randamentul 

elevului în online e la 50% 

Randamentul de instruire a elevilor în metoda "şcolii online" este la jumătatea 

randamentului elevului în metoda şcolii clasice, a declarat, miercuri, pentru 

AGERPRES, preşedintele Federaţiei Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI), 

Simion Hăncescu. 
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"Toată lumea recunoaşte că nu poate fi înlocuită învăţarea clasică. Dacă nu este 

profesorul faţă în faţă cu elevul, randamentul e undeva la 50%. Şi asta nu e numai 

la noi, ci pe toată planeta, toată lumea recunoaşte că învăţarea clasică este singura 

care trebuie să rămână şi, indiferent unde va ajunge tehnologia, trebuie ca elevii să 

vină la şcoală, pentru că nu vor reuşi, randamentul e mic. Dacă nu interacţionezi 

direct cu elevul, să-l întrebi dacă a înţeles sau nu a înţeles, va fi complicat să faci 

treaba asta la distanţă, va fi aproape imposibil", a apreciat preşedintele Federaţiei 

Sindicatelor Libere din Învăţământ. 

 

Liderul sindical a subliniat şi că este imposibil de implementat învăţământul online 

până la clasa a IV-a. 

 

"Va fi problema cu clasele I-IV, sau clasa pregătitoare şi clasele I, II, III, IV, 

pentru că nu se poate pune problema învăţării online la aceşti copii. Ne gândim că 

e vorba de a-i învăţa primele lucruri legate de scriere, să-i înveţi pe copii liniuţe 

sau bastonaşe e imposibil s-o faci online. Va fi imposibil. Aici nu cred că are 

cineva o soluţie în acest moment, pentru că nu cred că va fi învăţare online", a 

precizat Simion Hăncescu. 

 

De asemenea, acesta a atras atenţia că introducerea învăţământului online la 

începutul anului şcolar ridică probleme diferite, deoarece, spre deosebire de 

aplicarea lui în această primăvară, când a debutat pandemia, la începutul anului 

şcolar accentul va fi pus pe predare, nu pe recapitulare. 

 

"Legat de cei care dau examene de admitere, mă refer la elevii de clasa a VIII-a şi 

cei de clasa a XII, care au examenul de Bacalaureat: dacă în semestrul al doilea al 

anului şcolar care s-a încheiat am discutat de recapitulare sau consolidare, acum 

lucrurile se complică, pentru că discutăm de predarea de noi noţiuni. Iar atunci 

când discuţi de predare trebuie să te asiguri că toţi elevii din această ţară pot 

participa la actul de predare, pentru că se trezeşte un elev la examen că a primit 

subiect dintr-o lecţie la care n-a putut să participe sau poate demonstra că n-a avut 

nici tabletă şi nimic. Atunci ce vină are acel copil?", a menţionat Simion Hancescu. 
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Preşedintele FSLI a apreciat că vor fi imposibil de respectat de către elevi 

condiţiile de distanţare fizică impuse de Ministerul Sănătăţii. 

 

"Condiţiile de distanţare socială pe care le cere Ministerul Sănătăţii nu se pot 

implementa nicăieri pe această planetă, chiar acolo unde ordinea şi disciplina sunt 

la ele acasă chiar prin genele pe care le au, şi mă gândesc acum la copiii din China, 

Coreea de Sud, Japonia şi aşa mai departe. Sunt nişte reguli foarte stricte şi 

personal nu cred că pot fi respectate, cu trasee în sala de clasă, cu decalarea 

recreaţiilor, cu venire la şcoală în timp diferit a elevilor. Va fi extrem de complicat, 

pentru că nu e nici personal suficient pentru a putea gestiona această situaţie, să 

asigure tot ceea ce cere Ministerul Sănătăţii. Ne-ar trebui măcar personalul pe care 

îl aveam acum 25 de ani. Nu cred că vor fi respectate acele reguli pe care le cere 

Ministerul Sănătăţii, adică să nu se atingă între ei, să nu se întâlnească elevii de la 

o clasă cu elevii de la altă clasă... E puţin probabil. Va fi imposibil să se respecte 

acele reguli pe care Ministerul Sănătăţii le cere. N-avem resurse umane şi nu sunt 

nici resurse financiare, din păcate. Şi nici elevii nu vor respecta, indiferent de cât îi 

instruieşti, nu vor respecta ceea ce li se cere, acele culoare, modul de aşezare în 

clasă... O să apară cu siguranţă derapaje", a explicat Simion Hăncescu. 

 

Reprezentantul FSLI consideră că închiderea completă a şcolilor şi învăţarea 

exclusiv online ar compromite anul şcolar care va începe la toamnă. 

 

"Ideal ar fi, dacă se întâmplă o minune, să poată să vină toţi copiii la şcoală, altfel 

va fi un efort foarte mare şi pentru dascăli şi pentru elevi, chiar în această variantă 

combinată. Ferească Dumnezeu să nu fie nevoiţi să recurgă la varianta 100% 

online, atunci anul viitor şcolar ar fi chiar compromis. Pentru că este imposibil în 

orice ţară din lume să poţi asigura predare în condiţii optime pentru toţi elevii", a 

menţionat sursa citată. 

 

De asemenea, Ministerul Educaţiei ar trebui să asigure formare tehnică profesorilor 

de materii umaniste, a recomandat preşedintele Federaţiei Sindicatelor Libere din 

Învăţământ. 
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"Un alt lucru pe care Ministerul trebuie să-l trateze foarte serios este să-i formeze 

pe profesori, pentru că nu toată lumea stăpâneşte foarte bine lucrul cu aceste 

echipamente, pentru că nu le-au folosit, şi mă refer în special la dascălii de la 

partea umanistă, de Română, Istorie şi alte discipline. Dacă la Chimie, Fizică, 

Biologie profesorii au fost nevoiţi să apeleze constant la partea tehnică, la 

calculatoare, ceilalţi nu au făcut-o, şi e o realitate că toată lumea trebuie să lucreze 

(online, n.r.) dar nu toată lumea o stăpâneşte, şi de aceea trebuie să demareze şi 

formări", a afirmat Simion Hancescu. 

 

Liderul sindical a cerut Ministerului Educaţiei să asigure o transmisie tehnică 

foarte bună a lecţiei, în cazul continuării "şcolii online" din toamnă. 

 

"Problema de fond este că oricum va fi greu şi pentru elevi şi pentru cadrele 

didactice. Elevii care stau acasă trebuie să poată să urmărească în condiţii optime 

ceea ce se întâmplă în sala de clasă, ori pentru asta trebuie asigurată o transmisie 

foarte bună a lecţiei şi trebuie să se asigure de către Ministerul Educaţiei că fiecare 

cadru didactic are un laptop performant în sala de clasă, care să îi permită să 

transmită receptorilor care sunt acasă ceea ce se întâmplă în spaţiul şcolar. 

Ministerul Educaţiei trebuie să se asigure în primul rând că elevii care stau acasă 

pot vizualiza ce se întâmplă la şcoală, au ce le trebuie - tablete, laptopuri, iar 

cadrele didactice care sunt la şcoală pot transmite în condiţii optime aceste lecţii. 

Pentru că altfel, a-i chema la şcoală prin rotaţie - vă daţi seama că nu avem resurse 

umane, un dascăl nu poate rezista să predea la două serii în aceeaşi zi... Probabil se 

va face un calendar, să predea, nu ştiu, două săptămâni unii, două săptămâni alţii, 

sau două zile unii şi trei zile alţii, rămâne de văzut", a declarat Simion Hancescu. 

 

Ministrul Educaţiei, Monica Anisie, a declarat miercuri că cel mai probabil 

scenariu referitor la începerea anului şcolar vizează varianta "hibridă", în care, prin 

rotaţie, unii elevi vor merge la şcoală, iar alţii vor face ore online.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Sedinta de Guvern privind alocarea fondurilor europene 

Guvernul se reuneste miercuri in sedinta, pe ordinea de zi fiind ordonanta de 

urgenta privind aprobarea Programului de sustinere a intreprinderilor mici si 

mijlocii - IMM leasing de echipamente si utilaje, dar si cea referitoare la unele 

masuri in vederea implementarii programului "Noua casa". 

 

Pe ordinea de zi a sedintei, se afla mai multe proiecte de ordonante de urgenta, 

printre care si cea privind unele masuri in vederea implementarii programului 

"Noua casa". 

 

"Prin locuinta in sensul programului 'Noua casa' se intelege orice imobil cu 

destinatia de locuinta, alcatuit din una sau mai multe camere de locuit, cu terenul, 

caile de acces, anexele gospodaresti, facilitatile, dependintele, dotarile si utilitatile 

aferente acesteia, care satisface cerintele de locuit ale unei persoane sau familii. 

Prin locuinta noua in sensul programului 'Noua casa' se intelege orice locuinta (...) 

receptionata la terminarea lucrarilor cu cel mult 5 ani inainte de data solicitarii 

finantarii garantate. In sensul programului 'Noua casa', locuintele supuse unor 

lucrari de interventie in vederea consolidarii si/sau reducerii riscului seismic 

receptionate la terminarea lucrarilor cu cel mult 5 ani inainte de data solicitarii 

finantarii garantate in intelesul prezentei ordonante de urgenta sunt asimilate 

locuintelor noi", se arata in OUG care urmeaza sa fie aprobata de Guvern. 

 

Potrivit actului normativ, avansul reprezentat de diferenta dintre pretul de achizitie 

a locuintei rezultat din promisiunea bilaterala de vanzare si finantarea garantata se 

plateste de catre beneficiar si este intre 5 si 15% din pretul de achizitie a 

locuintelor, in functie de categoriile de locuinte. 

 

Guvernul urmeaza sa ia in discutie si o serie de hotarari, printre care cea privind 

aprobarea Programului National Competente digitale pentru angajatii din 

intreprinderi mari, finantat in cadrul Programului Operational Capital Uman 2014 - 

2020. 

 

 

https://ziare.com/stiri/interventie/
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Pe ordinea de zi se mai afla si proiectul privind organizarea si functionarea 

Ministerului Tineretului si Sportului, aprobarea bugetului de venituri si cheltuieli 

pe anul 2020 pentru Societatea Institutul de Proiectari Chimice "IPROCHIM" SA, 

dar si aprobarea bugetului de venituri si cheltuieli aferent activitatii de privatizare 

al Ministerului Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri pe anul 2020. 

 

Guvernul ar putea aproba si suplimentarea numarului maxim de posturi ale 

Inspectiei Judiciare. 

 

Pe agenda se mai afla memorandumul cu tema: "Aprobarea negocierii si semnarii 

Acordului intre Guvernul Romaniei si Guvernul Republicii Moldova privind 

aspectele tehnice, financiare, juridice si organizatorice referitoare la consolidarea 

podului rutier de frontiera intre cele doua state, peste raul Prut, intre localitatile 

Galati (Romania) - Giurgiulesti (Republica Moldova)" si un alt memorandum 

referitor la constituirea Comitetului National de Coordonare a Parteneriatului 

pentru Guvernare Deschisa in Romania. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Prima Casă devine Noua Casă. Iată de ce salariu net vei avea nevoie ca să-ți 

poți cumpăra o locuință: 12 simulări de calcul pe baza noilor condiții 

Pe ordinea de zi a şedinţei de ieri a Gvernului se afla și proiectul privind noul 

program ”Prima Casă”, cel care ar urma să înlocuiască fostul program ”Pima 

Casă”. Potrivit proiectului, noul program va putea fi accesat de cei care nu dețin 

singuri sau împreună cu soția o locuință, sau care au o locuință mai mică de 50 de 

mp. Programul prevede credite de până la 140.000 de euro pentru locuințele noi, 

pentru care se cere un avans de 15% și credite de până la 70.000 de euro pentru 

locuințe mai vechi de 5 ani, cu un avans de 5%. HotNews.ro a făcut simulări pe 

baza datelor existente pentru a afla care este salariul net de care are nevoie un 

cumpărător pentru a se încadra în noile condiții. 

 

https://ziare.com/stiri/frontiera/
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Mai întâi trebuie să ținem cont de faptul că BNR a limitat începând din 1 ianuarie 

2019 gradul de îndatorare la 40%, respectiv 45% în cazul achiziționării primei 

locuințe. Detalii, aici. 

Apoi, în calculele utilizate am folosit un DAE de 4,72%, ca medie a dobânzilor 

practicate în piață de principalii jucători. Există bănci care au dobânzi ușor mai 

mici așa cum sunt și bănci care utilizează un cost al banilor mai ridicat. Media este 

de circa 4,72%. De asemenea, am optat pentru varianta în care ratele rămân egale 

pe toată maturitatea împrumutului (mai există și varianta ratelor descrescătoare, dar 

am optat în calcule pentru varianta cu rate egale) 

Cazul I: Apartament de 80.000 euro luat pe 20 de ani cu avans de 15% 

Transformat în lei, valoarea apartamentului ar însemna circa 387.208 lei. Avansul 

de 15% reprezintă 58.081 lei (12.000 euro). Diferența de bani se ia prin credit, 

adică 329.126 lei. La o dobândă de 4.72%, rata lunară de plată este de 2121 lei. 

Ținând cont de gradul de îndatorare de 45%, nivelul salariului ar trebui să fie de 

4713 lei net. 

Cazul II: Apartament de 80.000 euro luat pe 25 de ani cu avans de 15% 

Rata lunară coboară la 1870 lei, iar salariul minim acceptat este de 4155 lei net 

Cazul III: Apartament de 80.000 euro luat pe 30 de ani, cu avans de 15% 

Rata lunară ar urma să fie de circa 1710 lei, iar salariul net pentru a te putea 

încadra în program, de 3800 lei 

Cazul IV: Apartament de 90.000 de euro luat pe 20 de ani cu avans de 15% 

Rata lunară va fi de 2386 lei. Venitul minim lunar necesar: 5302 lei (net) 

Cazul V:Apartament de 90.000 de euro luat pe 25 de ani cu avans de 15% 

Rata lunară coboară la 2104 lei, iar salariul minim acceptat: 4675 lei (net) 

Cazul VI: Apartament de 90.000 de euro luat pe 30 de ani cu avans de 15% 

Rata lunară va fi de 1924 lei. Salariul net minim luat în calcul: 4275 lei. 

Cazul VII: Apartament de 100.000 euro luat pe 20 de ani cu avans de 15% 

https://www.bnr.ro/page.aspx?prid=15376
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Rata lunară 2651 lei, iar venitul net minim necesar ar fi de 5891 lei 

Cazul VIII Apartament de 100.000 euro luat pe 25 de ani cu avans de 15% 

Rata lunară:2338 lei. Salariul net necesar pentru a te încadra trebuie să depășească 

5195 lei. 

Cazul IX: Apartament de 100.000 euro luat pe 30 de ani cu avans de 15% 

Rata lunară coboară la 2138 lei, cu un salariu net minim de 4751 lei. 

Cazul X: Apartament la plafonul maxim de 140.000 euro, cu avans 15%, luat pe 20 

de ani 

Rata lunară va fi de 3712 lei, iar venitul net minim necesar de 8248 lei 

Cazul XI: Apartament la plafonul maxim de 140.000 euro, cu avans 15%, luat pe 

25 de ani 

Rata lunară scade față de cazul precedent la 3273 lei, dar salariul net minim 

necesar rămâne ridicat: 7273 lei 

Cazul XII: Apartament la plafonul maxim de 140.000 euro, cu avans 15%, luat pe 

30 de ani 

Rata lunară de plată coboară la 2994 lei, iar salariul minim necesar trebuie să 

depășească 6653 lei 

În cazul creditelor de până la 70.000 euro, nivelul avansului ar urma să rămână la 

5% 

Asta înseamnă că la un apartament de de 70.000 euro luat pe 20 de ani, rata ar fi de 

2074 lei (salariul minim acceptat de 4600 lei). Dacă împrumutul e luat pe 25 de ani 

rata ar fi de 1830 lei (la un venit minim net de 4066 lei), iar dacă împrumutul e 

accesat pe 30 de ani, rata coboară la 1673 lei (cu un venim minim acceptat de 3717 

lei lunar) 
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Bancherii consultați de HotNews spun că și până acum, deși vechiul program 

prevedea un avans minim de 5%, tinerii preferau să achite în medie un avans de 

10% (uneori chiar și 15%), fiind conștienți că un avans mai consistent le reduce 

efortul pe termen lung al plății ratelor. Mai mult, solicitanții tineri preferă să nu se 

mai împrumute pe perioada maximă admisă a creditului, ci își drămuiesc mai bine 

efortul financiar. ”Maturitatea creditului e în medie cu 5 ani mai mică decât 

perioada maximă. Depinde de perioada de viață în care clientul accesează 

împrumutul. Cei de peste 45 de ani, care vizează de regulă o locuință mai mare 

întrucât și familia a devenit mai numeroasă, solicită prin urmare și un credit mai 

mare. Dar achită în general un avans mai mare și reduc din perioada creditului. Cei 

tineri care au nevoie de două camere, încearcă să se încadreze la o sumă mai mică 

și observăm din relația cu ei că nu vor să se îndatoreze până la bătrânețe”, explică 

șefa retailului dintr-o bancă comercială. 

Cum arată ultima variantă a „Noua Casă” 

Include două plafoane: unul de 140.000 euro și altul de 70.000 euro, după 

cum arăta HotNews aici. La plafonul de 140.000 euro sunt luate în considerare: 

 

1. locuințele noi, recepţionate la terminarea lucrărilor cu cel mult 5 ani înainte de 

data solicitării finanțării garantate. 

 

2. locuinţele supuse unor lucrări de intervenţie în vederea consolidării şi/sau 

reducerii riscului seismic recepţionate la terminarea lucrărilor cu cel mult 5 ani 

înainte de data solicitării finanțării garantate 

 

De reținut în privința plafonului de 140.000 euro: garantare de către stat, prin 

Ministerul Finanţelor Publice, este în procent de maximum 60% din valoarea 

creditului, reprezentând maximum 85% din prețul de achiziție al locuinței, dar nu 

mai mult decât valoarea rezultată din raportul de evaluare a locuinţei. 

La 70.000 euro intră celelalte categorii de locuințe. Adică orice imobil cu 

destinaţia de locuinţă, alcătuit din una sau mai multe camere de locuit, cu terenul, 

căile de acces, anexele gospodăreşti, facilităţile, dependinţele, dotările şi utilităţile, 

aferente acesteia, care satisface cerinţele de locuit ale unei persoane sau familii. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24187751-noua-casa-modificata-avans-5-sau-15-plafon-70-000-euro-sau-140-000-euro-functie-client.htm
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De reținut în privința plafonului de 70.000 euro: Creditul acordat unui beneficiar 

este garantat de către stat, prin Ministerul Finanţelor Publice, în procent de 

maximum 50% din valoarea creditului, reprezentând maximum 95% din prețul de 

achiziție al locuinței, dar nu mai mult decât valoarea 

rezultată din raportul de evaluare a locuinţei.” 

Avansul 

 La plafonul de 140.000 euro avansul e de 15% 

 La plafonul de 70.000 euro avansul e de 5% 

Cine beneficiază 

Persoana fizică ce îndeplineşte cumulativ următoarele condiţii: 

• la data solicitării creditului garantate, declară pe propria răspundere fie că nu 

deţine în proprietate exclusivă sau împreună cu soţul ori soţia nicio locuinţă, 

indiferent de modul şi de momentul în care a fost dobândită, fie că deţine în 

proprietate exclusivă sau împreună cu soţul ori soţia cel mult o locuinţă, dobândită 

prin orice alt mod decât prin Program, în suprafaţă utilă mai mică de 50 mp; 

• achiziţionează o singură locuinţă, printr-un credit acordat şi garantat în condiţiile 

Programului; 

• are calitatea de împrumutat în raport cu finanţatorul. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 PSD, ALDE și UDMR pregătesc o nouă lovitură pentru Guvernul PNL: 

data alegerilor parlamentare să fie stabilită de Parlament 

PSD, ALDE și UDMR vor ca data alegerilor parlamentare să fie stabilită de 

Parlament, și nu de Guvern cum prevede legislația actuală. Un proiect de lege în 

acest sens a fost depus sub semnătura lui Marcel Ciolacu (PSD), Călin Popescu 

Tăriceanu (ALDE) și Cseke Attila (UDMR) care cer adoptarea în procedură de 

urgență. 
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În expunerea de motive, inițiatorii explică cum, potrivit legii, data alegerilor poate 

fi stabilită între 6 decembrie 2020 și 15 martie 2021, lăsând Guvernului „o marjă 

largă de apreciere”. 

„Or, in contextul actual, data fiind importanța datei alegerilor pentru desfășurarea 

întregului proces electoral, se impune cu atât mai mult ca Parlamentul să rețină 

această competență, urmând ca prin derogare de la prevederile art. 6 alin. (2) din 

Legea nr. 208/2015, cu modificările și completările ulterioare, să stabilească, prin 

lege organică, data alegerilor pentru Senat și Camera Deputaților. Un argument în 

plus este acela că potrivit Legii nr. 84/2020, mandatele autorităților locale vor 

expira în data de 1 noiembrie 2020. Intrucât alegerile locale trebuie să se 

desfașoare înaintea datei de 1 noiembrie 2020, rezultă ca perioada electorala 

aferenta alegerilor locale se va suprapune cu cea aferentă alegerilor parlamentare, 

ceea ce va genera dificultății pentru autoritalile însărcinate cu organizarea 

scrutinelor, precum și o posibilă stare de confuzie în rândul electoratului”, se arată 

în expunerea de motive a proiectului de lege. 

 

Consultă aici expunerea de motive 

Consultă aici proiectul de lege 

 

Astfel, inițiativa legislativă, depusă la Senat pe 20 iulie, prevede că „data alegerilor 

pentru Senat și Camera Deputatilor ce vor fi organizate ca urmare a expirarii 

mandatului Parlamentului, aflat în curs de exercitare la data intrării în vigoare a 

prezentei legi, se stabilește prin lege organică, cu cel putin 60 de zile înaintea 

votării”. 

 

De asemenea, toate termenele se reduc la jumătate, ca și numărul de semnături 

necesare depunerii candidaturilor. 

 

Inițiatorii propun ca la aceste alegeri parlamentare, pentru votul din corespondență, 

buletinul de vot să fie descărcat de pe site-ul Autorității Electorale Permanente, pe 

motiv că acestea nu ar putea fi transmise în timp util ca urmare a reducerii 

termenelor. Cu toate acestea, în proiectul de lege se prevde că alegătorului îi vor fi 

trimise două plicuri, certificatul de alegător și instrucțiunile privind exercitarea 

votului. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-07-22-24188446-0-expunere-motive.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-07-22-24188447-0-proiect-lege.pdf
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Ca o premieră, în acest an, PSD a impus modificarea legii astfel încât și data 

alegerilor locale să fie stabilită tot de Parlament. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 România a înregistrat al doilea cel mai mare deficit guvernamental din UE 

în prima parte a anului 

Deficitul guvernamental al României în primul trimestru din 2020, conform datelor 

ajustate sezonier, a fost al doilea cel mai mare din UE (7,2% din PIB), după Malta 

(8,5%). Deficitul a crescut atât în zona euro cât şi în Uniunea Europeană, 

comparativ cu precedentele trei luni, pe fondul introducerii măsurilor de izolare de 

către statele membre. A treia cea mai mare creştere a deficitului a fost înregistrată 

în Belgia, arată datele publicate miercuri de Oficiul European de Statistică 

(Eurostat). 

În Zona Euro, deficitul guvernamental a crescut de la 0,7% din PIB în trimestrul 

patru din 2019 până la 2,2% din PIB în primul trimestru din acest an, în timp ce în 

UE a urcat de la 0,7% din PIB la 2,3% din PIB. Este cel mai ridicat nivel al 

deficitului înregistrat în Zona Euro din trimestrul doi din 2015, transmite Agerpres. 

În rândul statelor membre UE, cel mai ridicat deficit guvernamental în primul 

trimestru al acestui an comparativ cu ultimele trei luni ale anului trecut s-a 

înregistrat în Malta (8,5% din PIB), România (7,2% din PIB, faţă de 3,5% din PIB 

în trimestrul patru din 2019) şi Belgia (6% din PIB). Un excedent guvernamental a 

fost raportat în Germania (1% din PIB), Olanda (0,8% din PIB) şi Luxemburg 

(0,1% din PIB). 

Ministrul Finanțelor, Florin Cîțu, spunea, săptămâna trecută, că în acest an 

România nu va rămâne fără bani, ci dimpotrivă, „va rămâne un buffer considerabil 

pentru guvernul următor să finanțeze dezvoltarea viitoare”. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/07/22/malta-romania-si-belgia-lideri-in-ue-la-cresterea-deficitului-guvernamental-in-primul-trimestru-eurostat--544075
https://www.digi24.ro/stiri/economie/finante-economie/citu-romania-nu-ramane-fara-bani-anul-acesta-dimpotriva-va-ramane-un-buffer-considerabil-pentru-guvernul-urmator-1339155
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 Proiect Ministerul Mediului: 1.000 de garduri electrice, instalate lângă 

locuințele atacate frecvent de urși. Costel Alexe: Suntem țara cu cea mai mare 

populație de urși din Europa 

Ministerul Mediului lansează în dezbatere publică, miercuri, programul 

„Conservarea biodiversității prin coexistența dintre om și carnivore mari”, prin 

care se dorește instalarea a 1.000 de garduri electrice lângă locuințele frecvent 

atacate de urși. 

Conform Ministerului Mediului, programul finanțează pentru populație kit-uri 

complete de garduri electrice care pot fi instalate de populație în jurul propriilor 

gospodării, stânelor, culturilor agricole sau livezilor. 

Acestea au rolul de a împiedica incidente sau pagube produse de carnivorele mari 

(în special ursul brun și lup) prin îndepărtarea animalelor sălbatice de zonele 

locuite sau din cele în care oamenii au culturile agricole, animalele domestice, 

stupinele etc. 

„Suntem țara cu cea mai mare populație de urși din Europa. Pe de-o parte, o 

bogăție a biodiversității românești, pe de altă parte, o mare responsabilitate pentru 

siguranța oamenilor. Programul nostru împacă dubla noastră responsabilitate: 

conservarea speciei și coexistența fără incidente între om și carnivorele mari. Vom 

acoperi în proporție de 100% costurile acestor sisteme pentru populația din județele 

țării în care s-au înregistrat în mod repetat incidente sau pagube produse de 

animalele sălbatice”, a declarat ministrul Mediului, Costel Alexe. 

Populația poate primi până la 2.000 de lei pentru instalarea gardurilor electrice în 

jurul zonelor obiectivelor pe care vor să le protejeze. Suma finanțată prin 

Administrația Fondului pentru Mediu acoperă în proporție de 100% costurile unui 

astfel de sistem care include generatoare de impulsuri, izolator inel, role fir gard 

electric. 

Programul este adresat populației din județele: Alba, Argeș, Arad, Bacău, Bihor, 

Bistrița-Năsăud, Brașov, Buzău, Cluj, Caraș-Severin, Covasna, Dâmbovița, Gorj, 

Hunedoara, Harghita, Mehedinți, Maramureș, Mureș, Neamț, Prahova, Sibiu, Sălaj, 

Suceava, Timiș, Vâlcea, Vrancea. 
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„Programul pe care îl demarăm anul acesta va fi multianual. Investim în 2020 

1.500.000 de lei pentru ca speciile să fie protejate, iar oamenii și bunurile lor să fie 

în siguranță. Cred că un bun management al speciilor pentru care suntem renumiți 

în Europa implică inclusiv sisteme inteligente care să permită coexistența între om 

și carnivorele mari”, a mai spus Costel Alexe. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Legea ce permite persoanelor cu handicap sa participe complet al viata 

sociala si economica, promulgata 

Presedintele Klaus Iohannis a promulgat, miercuri, legea privind protectia si 

promovarea drepturilor persoanelor cu handicap. 

 

Actul normativ are ca obiect de reglementare modificarea si completarea Legii nr. 

448/2006, in scopul imbunatatirii cadrului legal care sa ofere persoanelor cu 

handicap posibilitatea de a se bucura de drepturi depline si de a beneficia complet 

de participarea la viata sociala si economica. 

 

Legea introduce notiunea de angajare asistata - optiunea de angajare care 

faciliteaza munca in locuri obtinute de pe piata competitiva a muncii si care 

presupune oferirea de sprijin in cautarea locului de munca si la locul de 

munca, transport, tehnologii ajutatoare, instruire, specializare si adaptarea 

sarcinilor in conformitate cu potentialul persoanei cu handicap. 

 

"Unitate protejata autorizata este entitatea de drept public sau privat, cu gestiune 

proprie, in cadrul careia sunt angajate minimum 3 persoane cu handicap, care 

reprezinta cel putin 30% din numarul total al angajatilor, iar timpul de lucru 

cumulat al acestora reprezinta cel putin 50% din totalul timpului de lucru al tuturor 

angajatilor, precum si orice forma de organizare, potrivit legii, aleasa pentru 

desfasurarea unei activitati economice de catre o persoana fizica detinatoare a unui 

certificat de incadrare in grad de handicap", prevede legea. 

 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/transport/


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 23.07.2020 18 

 

Actul normativ stipuleaza ca persoanele care solicita incadrarea in grad de 

handicap beneficiaza de gratuitate pentru obtinerea documentelor medicale si 

pentru evaluarile medicale si psihologice solicitate in vederea intocmirii dosarului 

de evaluare complexa, in baza alocarilor din bugetul Fondului national unic de 

asigurari sociale de sanatate. Finantarea activitatilor, evenimentelor, manifestarilor 

educative destinate copiilor si tinerilor cu handicap integrati in invatamantul de 

masa/ 

invatamantul special integrat se poate asigura inclusiv prin parteneriat public-

privat. 

 

Potrivit legii, persoanele cu handicap grav beneficiaza de gratuitatea transportului 

interurban, la alegere, cu orice tip de tren, in limita costului unui bilet de tren 

interregio IR cu regim de rezervare la clasa a II-a, cu autobuzele sau cu navele de 

transport fluvial, pentru 24 de calatorii pe an calendaristic. Persoanele cu handicap 

accentuat beneficiaza de gratuitatea transportului interurban, la alegere, cu orice tip 

de tren, in limita costului unui bilet la tren interregio IR cu regim de rezervare la 

clasa a II-a, cu autobuzele sau cu navele pentru transport fluvial, pentru 12 calatorii 

pe an calendaristic. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Deputat USR: Legea "Fara condamnati penal in scoli" a fost adoptata de 

Parlament 

Initiativa legislativa "Fara condamnati penali in scoli" a fost adoptata in 

unanimitate de Senat. Proiectul USR prevedea interdictia de a ocupa o functie 

didactica, functie didactica auxiliara sau de conducere, de indrumare si de control, 

pentru persoanele condamnate penal definitiv la pedepse privative de libertate 

pentru infractiuni savarsite cu intentie, pana la intervenirea unei situatii care 

inlatura consecintele condamnarii. 

 

"Este o initiativa pentru curatenia morala a sistemului de invatamant romanesc. 

Siguranta copiilor trebuie sa devina o prioritate in Romania, iar legislatia nationala 

trebuie armonizata cu legislatia europeana. 

 

https://ziare.com/stiri/tren/
https://ziare.com/politica/senat/
https://ziare.com/usr/
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In acest sens, legea initiata in Parlament raspunde nevoilor de siguranta 

nerespectate de statul roman care nu avea niciun filtru clar pentru stoparea 

abuzurilor, agresiunilor fizice sau violurilor asupra minorilor", transmite deputatul 

Cristina Iurisniti, initiatoarea proiectului de lege, citata de The Epoch Times 

Romania. 

 

Insa proiectul adoptat in Senat a fost amendat de parlamentarii PSD in Comisia de 

Invatamant, astfel ca forma finala se refera doar la infractiunile cu intentie 

savarsite in imprejurari legate de exercitarea profesiei, adica activitatile didactice. 

 

"Din pacate legea a fost amendata de PSD in sensul restrangerii condamnarilor 

penale care fac imposibila angajarea in scoli si universitati la infractiuni impotriva 

persoanei, savarsite cu intentie, in exercitiul profesiunii. Coruptia, de pilda, nu face 

parte din ele. Nici plagiatul. Pe orice pune mana PSD, strica. Vom reveni asupra 

legii cand vom avea majoritatea parlamentara!", subliniaza senatorul Vlad 

Alexandrescu, membru in Comisia pentru Invatamant. 

 

USR subliniaza ca legea adoptata de Parlament este un pas important in crearea 

cadrului legal prin care siguranta fizica si psiho-emotionala a copiilor sa fie 

protejata. Proiectul a plecat de la cazuri concrete de abuz din partea profesorilor si 

tergiversari in justitie. 

"Recent, cel mai mediatizat caz este abuzul profesorului de sport Maternik, din 

localitatea Sant, din judetul Bistrita-Nasaud, care de ani de zile agreseaza copii, 

fara ca justitia sa aiba o decizie si o pozitie ferma in privinta accesului sau la 

activitatile didactice. In momentul de fata, respectivul profesor are inca doua 

dosare penale de purtare abuziva asupra copiilor, dar si o distrugere de documente 

oficiale", conchide Cristina Iurisniti. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/politica/lege/
http://epochtimes-romania.com/news/legea-usr-fara-condamnati-penal-in-scoli-a-fost-adoptata-de-parlament---303520
http://epochtimes-romania.com/news/legea-usr-fara-condamnati-penal-in-scoli-a-fost-adoptata-de-parlament---303520
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/vlad-alexandrescu/
https://ziare.com/vlad-alexandrescu/
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 Ordonanta de urgenta pentru salvarea unor cantitati uriase de lapte care 

risca sa expire din cauza pandemiei: "Nu avem niciun interes ca producatorii 

si procesatorii sa piarda" 

Guvernul va emite o ordonanta de urgenta care sa permita distribuirea laptelui din 

programul "laptele si cornul" destinat elevilor catre alte categorii de persoane. 

Anuntul a fost facut, miercuri, de ministrul Agriculturii, prezent la Timisoara 

pentru o intalnire cu fermierii. 

 

Ministrul Agriculturii, Adrian Nechita Oros, a anuntat ca solutia pentru ca laptele 

din programul "laptele si cornul", ramas nedistribuit din cauza pandemiei, este 

emiterea unei ordonante de urgenta care sa permita consiliilor judetene sa 

distribuie laptele acolo unde considera necesar. Oros a declarat ca procesatorii 

ramasi cu laptele pe stoc nu vor suferi pierderi pentru ca "ei si-au facut treaba". 

"Am elaborat o ordonanta de urgenta, in curand va aparea aceasta ordonanta de 

urgenta si cu siguranta inaintea de expirarea acestor produse ele vor fi repartizate. 

Sigur ca este grav ca a durat atat de mult. Cei de la consiliile judetene vor decide 

(n.r. cum vor fi distribuite produsele). Noi nu avem niciun interes ca producatorii si 

procesatorii sa piarda. Ei si-au facut treaba", a declarat ministrul Agriculturii, aflat 

in vizita de lucru la Timisoara. 

 

Adrian Nechita Oros a mai declarat ca "are credinta" ca produsele aflate in 

stocurile procesatorilor care au contracte cu consiliile judetene nu vor expira. 

 

"La doua zile dupa declararea starii de urgenta am anuntat toate consiliile judetene 

ca am comunicat Comisiei Europene si Comisia Europeana a acceptat ca noi sa 

platim in continuare furnizorii pentru ca nu stiam cat va dura criza si ca produsele 

respective pot fi repartizate la alti beneficiari. Nu s-a intamplat acest lucru. 

Consiliile judetene au spus ca nu au un act normativ, desi acea perioada de stare de 

urgenta permitea sa se ia decizii la nivelul fiecarui judet, mai ales ca noi 

comunicasem oficial acest lucru", a a mai declarat ministrul Agriculturii. 

 

 

https://ziare.com/stiri/vizita/
https://ziare.com/stiri/contracte/
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In 15 iulie 2020, presedintele Consiliului Judetean, Calin Dobra, a realizat o 

transmisiune live din depozitul firmei timisene Simultan, cu care Consiliul 

Judetean Timis are contract pentru distribuirea laptelui din programul "laptele si 

cornul". "Producatorul are un stoc de 3 milioane de produse pentru programul << 

Laptele in scoli >> . Gestioneaza acesta activitate in mai mult ejudete din tara, 

inclusiv Timis. Suntem incet, incet, in apropierea perioadei de expirare a 

termenului de garantie., cand aceste produse vor trebui distruse. Din pacate, 

Guvernul nu se concentreazai pe ceea ce inseamna o situatie delicata la nivel 

national. Produsele asteptau sa fie distribuite spre scolile din judetul Timis si alte 

scoli din tara. Starea de urgenta a blocat acest program, si nu suntem in stare, de la 

nivel national, ca Guvernul Romaniei sa gaseasca o solutie spre alte institutii, 

pentru institutii care au nevoie de produsele respective", spunea Dobra in 

interventia de pe pagina sa de Facebook. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvernul a aprobat bani pentru medici veterinari și organizații, 

împuterniciți pentru efectuarea acțiunilor sanitare-veterinare 

Se impune asigurarea asistenței medicale veterinareCondițiile pentru atribuirea și 

derularea contractelor 

Guvernul a aprobat legislația necesară acordării sumei de 10.000 de lei medicilor 

veterinari de liberă practică organizați în condițiile legii, imputerniciți pentru 

efectuarea acțiunilor sanitare-veterinare publice. 

Guvernul a aprobat astăzi, 22.07.2020, cadrul legal primar referitor la condițiile în 

care poate fi acordată suma lunară de 10.000 lei, exclusiv TVA, stabilită de Legea 

nr. 236/2019, pentru beneficiarii contractelor încheiate în vederea realizării 

activităților sanitare-veterinare publice. 

Această soluție legislativă este rezultatul consultărilor avute de premierul Ludovic 

Orban și conducerea ANSVSA cu reprezentanții Colegiului Medicilor Veterinari, 

forurilor asociative și patronatului medicilor veterinari. 

 

https://ziare.com/facebook/
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/guvernul-a-aprobat-bani-pentru-medici-veterinari-si-organizatii-imputerniciti-pentru-efectuarea-actiunilor-sanitare-veterinare-1342053#highlight-1342053-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/guvernul-a-aprobat-bani-pentru-medici-veterinari-si-organizatii-imputerniciti-pentru-efectuarea-actiunilor-sanitare-veterinare-1342053#highlight-1342053-1
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Urgența promovării Ordonanței de Urgență a Guvernului a fost impusă de 

necesitatea asigurării cadrului legal primar specific pentru contractarea activităților 

sanitare-veterinare publice, în contextul în care este imperativă protejarea sănătății 

animalelor și siguranța alimentelor. Menționam faptul că, de la începutul anului 

2020 până în prezent, s-a înregistrat un număr semnificativ de circumscripții 

sanitare-veterinare vacante, ceea ce implică consecințe deosebit de grave pentru 

garantarea statusului de sănătate al animalelor și, implicit, sănătății publice. 

Se impune asigurarea asistenței medicale veterinare 

Se impune asigurarea asistenței medicale veterinare care, în lipsă, duce la pierderi 

economice, iar absența supravegherii epidemiologice a animalelor determină 

pierderea statusului de sănătate al animalelor recunoscut pentru România. 

De asemenea, modificările și completările legislative adoptate astăzi de Guvern 

constituie un instrument util în contextul prevenirii și combaterii unor epizootii 

majore (pesta porcină africană, gripa aviară ,etc). 

Având în vedere faptul că reglementările introduse prin Legea nr. 236/2019 nu 

puteau fi implementate în totalitate, a fost necesară modificarea și completarea 

cadrului legislativ primar, reprezentat de Ordonanța Guvernului nr. 42/2004, cu 

privire la tipul de contract care urmează a fi încheiat între DSVSA județene, 

respectiv a municipiului București, și medicii veterinari de liberă practică pentru 

realizarea activităților sanitare-veterinare publice și care trebuie să respecte 

legislația europeană, transpusă în legislația națională. 

Condițiile pentru atribuirea și derularea contractelor 

Prin modificările adoptate la OG 42/2004, se preconizează asigurarea la nivel 

național a cadrului unitar al activităților sanitare-veterinar de interes general și se 

stabilesc condițiile specifice pentru atribuirea, derularea și încetarea contractelor 

care au ca obiect aceste activități, precum și condiții specifice privind decontarea 

lor. 

Prin urmare, modificarea prevederilor art. 15 din OG 42/2004 prin înlocuirea 

sintagmei „contract de concesiune pe o durata de 5  ani” cu sintagma „acord cadru 

de servicii pe 4 ani” permite punerea în concordanța cu Legea 98/2016 din 

domeniul achizițiilor publice. 
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De asemenea, s-a introdus, la propunerea Ministerului Mediului, Apelor și 

Pădurilor, prevederea ca toți medicii veterinari de liberă practică, organizați în 

condițiile legii, să poată interveni, prin utilizarea de substanțe tranchilizante, în 

situații de urgență – atacuri ale urșilor, lupilor, altor animale – care pun în pericol 

viața și bunurile cetățenilor. 

Pentru a fi pusă în aplicare noua prevedere legislativă va fi emis un ordin al 

președintelui ANSVSA privind procedura de atribuire a acordurilor cadru de 

servicii. 

Pentru anul 2020, sumele de care vor beneficia medicii veterinari vor fi asigurate 

prin bugetul ANSVSA. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Președintele Klaus Iohannis, după o ședință cu premierul Ludovic Orban și 

mai mulți membri ai cabinetului: Putem lua o parte din banii de la UE până la 

finalul acestui an. Trebuie să facem cât mai repede un plan de utilizare a lor.  

Principalele declarații ale președintelui: 

 Cele 79,9 miliarde de euro de UE, reprezintă o sumă foarte mare. Vom 

reconstrui România, deci putem face mai mult decât relansarea economică. 

Pentru a folosi aceeași bani, trebuie să ne facem un plan solid, bun aplicabil. 

 Această sumă se alcătuiește din 2 mari pachete bugetare:  

1. Fondurile europene din pachetul 2021-2027 – pentru a-i folosi este nevoie de 

un plan național. La acest plan lucrăm de când este în funcțiune guvernul 

Orban. El este ca și finalizat, lucrăm la ultimele finisaje. 

2. Pachetul destinat relansării economice – este un pachet de 34 de miliarde de 

euro. Ei sunt destinați măsurilor de ieșire din criza economică, de întărire a 

economiei, după pandemie. Ei trebuie consumați mai repede, avem la 

dispoziție doar șase ani. O parte din acest fond poate fi folosit chiar în acest 

an, dar până în octombrie trebuie să prezentăm Comisiei Europene planul de 

utilizare a lor.  
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 Ședința de astăzi a fost pentru a folosi banii în cel mai eficient mod posibil, 

ca să aibă un impact major asupra economiei, bugetului și, în cele din urmă, 

asupra fiecărui român. 

 Vestea proastă este că azi suntem în prima zi în care avem peste o mie de 

cazuri noi pe zi. Problema poate fi rezolvată respectând măsurile de igienă, 

de distanțare și purtând mască. Acum, guvernul are la dispoziție noul 

instrument care reglementează izolarea și carantinarea. Dar nicio lege nu 

oprește virusul. Aici este nevoie de contribuția noastră, a tuturor. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Ceremonie de înfiinţare a Comandamentului Corpului Multinaţional Sud-

Est, la Cincu; participă preşedintele Iohannis 

Preşedintele Klaus Iohannis, ministrul Apărării Naţionale, Nicolae Ciucă, şi şeful 

Statului Major al Apărării, general-locotenent Daniel Petrescu, vor participa, joi, la 

ceremonia de înfiinţare a Comandamentului Corpului Multinaţional Sud-Est 

(MNC-SE), care va avea loc la Centrul Naţional de Instruire Întrunită (CNII) 

"Getica" din localitatea braşoveană Cincu. 

 

Potrivit MApN, după prezentarea ordinului de împuternicire a comandantului 

MNC-SE, căruia îi va fi înmânat Drapelul de Identificare al Corpului Multinaţional 

Sud-Est, va avea loc etapa finală a Exerciţiului cu termen scurt de notificare 

(ETSN), cu participarea integrată a unor unităţi şi mari unităţi ce aparţin Forţelor 

Terestre şi Forţele Aeriene Române. 

 

Exerciţiul, la care participă aproximativ 1.000 de militari şi peste 200 mijloace 

tehnice, are ca scop perfecţionarea procesului de integrare a capabilităţilor militare 

pentru executarea sincronizată a unor acţiuni complexe. Exerciţiul îşi propune, 

totodată, verificarea stării de operativitate a structurilor din subordine, fără 

parcurgerea etapelor de planificare obişnuite pentru organizarea unui exerciţiu la 

acest nivel, şi urmăreşte ca, în termen de cinci zile de la notificare, structurile din 

subordine să fie în măsură să-şi demonstreze capacitatea de luptă în context 

interarme, multi-domeniu şi întrunit, precizează Ministerul Apărării. 
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MApN menţionează că desfăşurarea celor două activităţi va fi adaptată actualului 

context pandemic şi vor fi luate, astfel, toate măsurile de protecţie sanitară şi 

distanţare socială.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Aurescu deschide Forumul Tinerilor organizat sub egida Preşedinţiei 

României la Comunitatea Democraţiilor 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va deschide, joi, lucrările 

Forumului Tinerilor din cadrul Comunităţii Democraţiilor - Interconectarea 

tinerilor lideri din statele democratice, organizat de Ministerul Afacerilor Externe 

şi Comunitatea Democraţiilor (CoD), în format videoconferinţă, informează MAE 

într-un comunicat transmis AGERPRES. 

 

Forumul are loc sub egida Preşedinţiei României la Comunitatea Democraţiilor şi 

reflectă una dintre priorităţile asumate pe parcursul mandatului ţării noastre la 

CoD, exercitat în perioada 2019 - 2021, şi anume promovarea tinerilor în cadrul 

proceselor democratice. 

 

Evenimentul se va desfăşura pe parcursul a două zile, joi şi vineri, şi este organizat 

în contextul celei de-a 20-a aniversări a Comunităţii Democraţiilor, care a fost 

marcată prin Conferinţa Aniversară din 26 iunie, în cadrul căreia a fost adoptată 

Declaraţia de la Bucureşti, pentru a evidenţia importanţa incluziunii tinerilor, ca 

fundament pentru democraţii puternice şi durabile. 

 

Temele abordate în cadrul evenimentului privesc participarea civică şi politică a 

tinerilor, facilitarea schimbului de bune practici din statele şi regiunile lor şi 

prezentarea unor modele inovative de creştere a gradului de implicare a tinerilor în 

viaţa publică şi în procesele democratice, mai precizează MAE. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Predoiu - întrevedere cu ambasadorul Zuckerman: Suntem interesaţi de 

soluţiile de digitalizare folosite în sistemele de justiţie din SUA 

Ministrul Justiţiei, Cătălin Predoiu, l-a primit miercuri pe ambasadorul Statelor 

Unite ale Americii, Adrian Zuckerman, în cadrul întâlnirii fiind discutate mai 

multe teme, şi anume combaterea infracţiunilor financiare, a criminalităţii 

informatice, traficului de persoane, dar şi digitalizarea Justiţiei. 

 

Potrivit unui comunicat al MJ, întâlnirea de lucru între Predoiu şi Zuckerman s-a 

înscris în cadrul cooperării instituţionale dintre Ministerul Justiţiei şi Ambasada 

SUA de la Bucureşti. 

 

"Ministerul Justiţiei îşi continuă demersurile pentru a coagula un front mai larg 

interinstituţional intern şi extern de combatere a traficului de persoane şi crimei 

organizate şi de a capacita orice resurse instituţionale şi expertiză în acest domeniu. 

Suntem, de asemenea, interesaţi de soluţiile şi modelele de digitalizare folosite deja 

în sistemele de justiţie din SUA şi alte democraţii occidentale. Sectorul 

companiilor private, inclusiv cele româneşti, deţine o importantă expertiză în acest 

domeniu şi trebuie avut în vedere într-un parteneriat public-privat pentru 

digitalizarea Ministerului Justiţiei, dar şi a instituţiilor subordonate, a Ministerului 

Public, dar şi a serviciului public judiciar. Soluţiile digitale trebuie să fie integrate, 

pentru ca instituţiile să poată comunica şi coopera digital fără bariere şi blocaje", a 

declarat Cătălin Predoiu, la finalul întrevederii cu ambasadorul american.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Președintele Klaus Iohannis, în vizită la Ford. Un mesaj pentru autoritățile 

locale 

Testare cu ultimul model de automobil produs de uzinele Ford la Craiova. La 

volan, președintele Klaus Iohannis, care a vrut să discute cu reprezentanții 

companiei și despre investițiile viitoare, pe care producătorul american le va face 

în țara noastră. 
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Șeful statul s-a declarat încântat de automobil, dar și de modul în care funcționează 

uzina. 

 

Klaus Iohannis le-a cerut însă autorităților locale mai multă implicare pentru a 

atrage noi investitori. Și nu doar în domeniul producției auto! 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Adunarea anuală ONU se va ţine în mediul virtual,iar liderii mondiali îşi vor 

transmite videoclipuri 

Liderii mondiali vor trimite videoclipuri în loc să se întâlnească fizic la New York 

pentru a participa la reuniunea statelor membre ONU, în septembrie. Decizia a fost 

luată, miercuri, în contextul pandemiei de COVID-19, scrie Reuters. 

Anul acesta la întâlnirea anuală a liderilor Naţiunilor Unite ar fi trebuit să se 

sărbătorească 75 de ani de la crearea ONU, dar secretarul general, Antonio 

Guterres, a sugerat în luna mai ca liderii să trimită declaraţii video, având în vedere 

problemelor de călătorie cauzate de pandemia de COVID-19. 

Adunarea generală a celor 193 de state membre ale ONU a fost de acord, miercuri, 

ca întâlnirea programată în luna septembrie să se facă în condiţii speciale. 

„Fiecare stat membru, stat observator şi Uniunea Europeană poate transmite o 

declaraţie preînregistrată a şefului său de stat, vicepreşedinte, prinţ sau prinţesă, şef 

de guvern, ministru sau vice-ministru. Acest video va rula în Sala de Adunări după 

o introducere făcută de către reprezentantul lor, care va prezent fizic ", se arată în 

decizia luată miercuri. 

În mod tradiţional, sute de evenimente sunt organizate în perioada în care are loc 

întâlnirea anuală a liderilor ONU, dar preşedintele Adunării Generale, Tijjani 

Muhammad-Bande, a recomandat ca aceste evenimente să treacă pe platforme 

virtuale pentru a limita numărul de persoane care intră în clădirea ONU. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Parlamentul European va cere clarificari privind conditionarea fondurilor 

UE de statul de drept. Aceasta problema a fost lasata deschisa de liderii 

europeni 

Parlamentul European (PE) va cere clarificari privind legarea fondurilor europene 

de statul de drept, dupa ce aceasta chestiune a fost lasata deschisa de liderii 

europeni la summitul de saptamana aceasta, a declarat miercuri presedintele PE, 

David Sassoli, potrivit Reuters. 

 

"Trebuie sa vedem exact ce masuri de interventie vor fi folosite pentru a sustine 

aceasta. Nu putem accepta o reducere a asteptarilor noastre pentru valorile 

comune", a spus Sassoli. 

 

"Consideram ca aceasta este o chestiune deschisa, dorim sa participam. Aici nu 

vom fi multumiti doar cu mentiuni de principiu", a adaugat el. 

 

Intrebat daca legislativul european ar putea bloca acordul liderilor europeni privind 

fondul european de redresare si bugetul multianual al UE pentru perioada 2021-

2027, Sassoli a raspuns ca el este hotarat ca Parlamentul European sa fie respectat, 

exprimandu-si totodata nemultumirea si fata de reducerea fondurilor alocate unor 

capitole in viitorul buget multianual, cum ar fi programul Erasmus. 

 

Presedintele Parlamentului European a subliniat si inaintea summitului european ca 

europarlamentarii doresc ca accesul statelor membre la fondurile europene sa fie 

conditionat de situatia statului de drept. Dar Polonia si Ungaria au avertizat ca se 

vor opune prin veto oricarui demers de stabilire a unor astfel de conditionalitati. 

 

Liderii europeni au convenit marti, dupa aproape cinci zile de discutii, asupra 

constituirii prin datorie comuna a unui fond european de redresare in valoare de 

750 de miliarde de euro (din care 390 de miliarde granturi si restul credite) si 

asupra viitorului buget multianual (2021-2027) al UE ce va insuma 1.074 miliarde 

de euro, dar declaratia finala nu cuprinde conditii care sa lege accesarea fondurilor 

de situatia statului de drept. 

 

 

https://ziare.com/europa/ue/
https://ziare.com/europa/polonia/
https://ziare.com/europa/ungaria/
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In aceasta declaratie se mentioneaza: ''Consiliul European subliniaza importanta 

protejarii intereselor financiare ale Uniunii. Consiliul European subliniaza 

importanta respectarii statului de drept''. 

 

"Prin urmare, un regim de conditionalitate pentru a proteja bugetul si Next 

Generation UE (fondul de redresare - n. red.) va fi introdus. In acest 

context, Comisia Europeana va propune in cazul unor incalcari masuri care vor fi 

adoptate de Consiliu prin majoritate calificata", se arata in aceleasi concluzii. 

 

"Consiliul va reveni rapid asupra acestei chestiuni", potrivit ultimului paragraf pe 

acest subiect din declaratia finala a summitului. 

 

Astfel, conform interpretarii premierului ungar Viktor Orban, discutiile asupra 

definirii statului de drept vor fi reluate mai tarziu, el sustinand de asemenea ca a 

"zadarnicit si respins" incercarile de a conditiona accesarea fondurilor europene de 

statul de drept si la summit s-a impus punctul de vedere al Ungariei, acela ca 

fondurile europene si statul de drept sunt chestiuni care ar trebui tratate separat. 

 

"Nu doar ca am reusit sa obtinem un mare pachet de bani, dar am aparat mandria 

natiunilor noastre", a adaugat Viktor Orban, potrivit AFP, el salutand "o mare 

victorie" in declaratia data presei alaturi de omologul sau polonez Mateusz 

Morawiecki. 

 

Acesta din urma a asigurat la randul sau ca in concluziile summitului nu exista 

nicio conditionare privind statul de drept si pentru aceasta "este suficient sa 

comparam versiunea initiala cu cea finala". 

 

In schimb, premierul olandez Mark Rutte, care a sustinut intens adoptarea unei 

astfel de conditionalitati, a declarat ca "esenta a ceea ce s-a propus in proiecte (de 

declaratii ale summitului - n.red.) a ramas, si acest lucru este crucial". 

 

 

 

https://ziare.com/consiliul-european/
https://ziare.com/europa/comisia-europeana/
https://ziare.com/viktor-orban/
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"Este pentru prima data in istoria Europei cand bugetul este legat (...) de 

respectarea statului de drept", a afirmat si presedintele Consiliului European, 

Charles Michel, citat de AFP, in timp ce presedinta Comisiei Europene, Ursula von 

der Leyen, a mentionat ca aceasta institutie a propus "un instrument pentru luarea 

de masuri cu majoritate calificata in cazul unor incalcari ale statului de drept". 

 

"A fost luat un angajament foarte clar pentru a proteja interesele financiare ale UE 

si pentru a controla mai strict fondurile europene", a explicat Ursula von der 

Leyen. 

 

In acest timp, cancelarul german Angela Merkel a subliniat ca "in concluziile 

noastre ne-am angajat sa respectam si sa protejam principiile statului de drept". 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
https://ziare.com/angela-merkel/

